
   Feedback Blue Trails 

 Mă numesc Gavrileț Alexandru-Gabriel și sunt elev în clasa a X-a C în cadrul Colegiului 

Național „Mihai Eminescu” Iași și am avut onoarea de a participa la un proiect care s-a dovedit a 

fi  o experiență inedită. Consider că astfel de proiecte sunt esențiale pentru a face cunoscută una 

dintre cele mai mari probleme cu care se confruntă lumea contemporană: poluarea. Proiectul Blue 

Trails susținut de Liceul Teoretic ”Ovidius” Constanța a făcut, din punctul meu de vedere, exact 

ceea ce și-a propus și chiar mai mult de atât, prin dedicația de care elevii și profesorii au dat dovadă. 

Aceștia au fost gazde bune care ne-au oferit o experiență de neuitat în orașul lor albastru.  

 În cadrul proiectului am avut o suită de activități care au avut ca scop atât conștientizarea 

efectelor poluării asupra mării, cât și valorificarea resurselor naturale pe care orașul Constanța le 

deține. În prima etapă, elevii ne-au prezentat proiectele realizate de aceștia pe diferite teme 

ecologice, de la microplasticul din nisip la diferite activități experimentale care pun în evidență 

gradul de poluare al apei din mare. Aceste proiecte au fost susținute atât în limba română cât și în 

limba franceză, un factor care mi-a atras atenția încă de la început, deoarece se vede că toată lumea 

implicată s-a dedicat 100% pentru realizarea acestuia. Dar acesta a fost numai începutul. A urmat 

apoi una dintre activitățile mele preferate, un treasure hunt prin orașul Constanța, una dintre reguli 

fiind interzicerea folosirii transportului în comun. Acest lucru ne-a forțat să apreciem frumusețea 

orașului și să privim cu interes și fascinație emblemele arhitecturale și peisajele uluitoare care te 

lasă fără suflare. De asemenea am putut să aflăm mai multe despre istoria acestui oraș și despre 

cultura dezvoltată în acest loc. 

 O altă activitate care mi-a captat atenția a fost cea în care am analizat la microscop probe 

diverse de nisip de pe malul mării, unde s-au putut observa mici granule de microplastic printre 

fragmentele de nisip. De asemenea am putut observa o probă cu o parte dintr-o algă, unde am putut 

identifica diferitele specii care o compun și chiar am putut observa microorganismele mișcându-

se. Dar ceea ce m-a impresionat cel mai mult a fost analiza concentrației de clorofilă din diferite 

probe la spectrograf. În continuare am vizitat Academia Navală unde am avut oportunitatea de a 

vedea atât partea de navigație cât și partea de inginerie electrică a navelor civile și militare. Într-

un final am încheiat cu o prezentare susținută de ONG-ul Mare Nostrum pe tema protejării 

delfinilor din Marea Neagră. Aceste activități au fost pe cât de interesante pe atât de educative și 

m-au ajutat la înțelegerea mai profundă a problemelor ecologice actuale. 

 Ca și concluzie, proiectul Blue Trails este un proiect bine construit și detaliat, unde elevii 

și profesorii s-au dedicat întru totul pentru realizarea acestuia și ne-au lasat mie și colegilor mei o 

impresie excelentă asupra experienței care ne-au oferit-o cu atât de mare plăcere.  

  


